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§ 35 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2020-04-28 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

SKR-Meddelande nr 1/2020 från styrelsen: 
Överenskommelse mellan staten och 
Sveriges Kommuner och Regioner om psykisk 
hälsa 2020 

 

Storsthlms Nyhetsbrev nr 2/2020   
Redogörelsetext och förhandlingsprotokoll från 
SKR gällande överenskommelse om avvikelse från 
lag och avtal gällande hantering av semester för 
semesteråret 2020 

 

Rapporter 
 

Månadsbokslut för AFN, januari och februari 
2020 (protokollsutdrag) 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 20-16 Överenskommelse om 
Krislägesavtal med OFRs 
förbundsområde Hälso- och sjukvård jämte i 
förbundsområdet ingående organisationer 
(inklusive bilagor) 

 

Cirkulär 20-17 Ändrade anslutningsvillkor i de 
kommunala tjänstepensionsavtalen m.m. 

 

Cirkulär 20-18 2020 års ekonomiska 
vårproposition och Vårändringsbudgeten för år 
2020 
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Övrigt 
 

Södertörns brandförsvarsförbund: Revision 2019 
(inkluderar revisionsskrivelse, revisionsberättelse 
för år 2019, revisorernas redogörelse för år 2019 
samt 
revisionsrapport från PwC) 

 

VärNa: protokoll från styrelsens sammanträde 
2020-03-27 

 

Centrala Nacka marknadsbolag AB: Protokoll från 
styrelsemöte 1-2020 

 

Käppalaförbundet, protokoll från 
styrelsesammanträde den 26 mars 2020 

 

Föreningsrådet i Älta, information om inställda 
och framskjutna aktiviteter 

 

 
- - - - - 
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§ 36 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2020-04-28 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Beslut om tilldelning 

verksamhetsanalys och 
rekryteringsuppdrag 
KFKS 2020/52 

Elisabeth Carle, 
Personaldirektör 

2020-01-31 

2.  Tilldelningsbeslut i upphandling 
plattform distansmöten  
KFKS 2020/290 

Anna Gärdin 
Digitaliseringsdirektör 

2020-04-06 

3.  Tilldelningsbeslut i upphandling 
av plattform för säkra 
onlinemöten 
KFKS 2020/293 

Anna Gärdin 
Digitaliseringsdirektör 

2020-04-14 

4.  Tilldelningsbeslut i upphandling 
av e-tjänsteplattform i Nacka 
KFKS 2020/289 

Hans-Otto Halvorsen,  
Stöd- och servicedirektör 

2020-04-16 

5.  Tilldelningsbeslut i upphandling 
av webbportal för folkbibliotek i 
Nacka 
KFKS 2020/186 

Anders Mebius,  
Kultur- och fritidsdirektör 

2020-03-02 

6.  Extra sammanträde med 
kommunstyrelsen den 20 april 
2020 
KFKS 2020/304 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-04-16 

7.  Kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020, ansvar 
21xxxx 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt,  
stadsdirektör 

2020-04-02 

8.  Beslutattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, 
kommunikationsenheten 

Lena Dahlstedt,  
stadsdirektör 

2020-02-24 
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KFKS 2018/1045 
9.  Upphandling av IT/info-

säkerhetspartner  
KFKS 2020/03 

Hans- Otto Halvorsen,  
Stöd- och servicedirektör 

2020-04-14 

10.  Förtroendevaldas möjlighet att 
delta på kommunstyrelsens 
sammanträden och på dess 
arbetsutskotts samt på dess 
verksamhetsutskotts 
sammanträden, på distans.  
KFKS 2020/324  

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-04-21 

 
- - - - - 
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§ 37 KFKS 2020/284 

Månadsbokslut mars 2020 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2020. 
 

Ärende 
Sedan smittspridningen av coronaviruset tog fart på allvar i Sverige i mars har kommunens 
krisledning aktiverats och verksamheterna har påverkats i varierande grad. Vilka eventuella 
ekonomiska merkostnader coronaviruset kan komma att ha är i dagsläget fortfarande 
svårbedömt, men det kommer att visa sig mer i april och i samband med tertialbokslut 1. 
Först då kan en tydligare bild av pandemins effekter presenteras och en grundligare 
prognos för året göras. 
 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till mars på -37 miljoner kronor 
ligger resultatet 167 miljoner kronor sämre än vad som hade beräknats i budgeten. Lägre 
markförsäljningsintäkter än budgeterat för perioden ligger bakom det negativa resultatet. 
Dessa kommer in under april månad. Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning 
redovisade också en negativ avvikelse mot budget. 
 
För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 537 miljoner kronor, vilket är 48 
miljoner kronor bättre än årsbudgeten på 489 miljoner kronor. Reavinster på 495 miljoner 
kronor som är den främsta förklaringen till det positiva resultatet. 
 
Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 
21 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och 
verksamheterna en negativ avvikelse på 38 miljoner kronor mot budget. Tre nämnder, 
kommunstyrelsen, natur- och trafiknämnden och socialnämnden prognostiserar underskott 
på helåret. Övriga nämnder prognostisera överskott eller resultat enligt budget 2020. 
Skatte-intäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än 
budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av oktober en låneskuld på 1,3 miljarder kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 226 miljoner kronor. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 17 april 
2020  
Bilaga Månadsbokslut mars 2020 för Nacka kommun. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 38 KFKS 2020/308 

Månadsbokslut mars 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars månad 2020 för kommunstyrelsen till 
protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen visar för perioden januari - mars 2020 ett utfall på -28 miljoner kronor, 
vilket är 5 miljoner kronor bättre än budget. Kommunstyrelsen övergripande (2 miljoner 
kronor), stadsledningskontoret (1 miljon kronor) och Välfärd samhällsservice (0,6 miljon 
kronor) visar ett underskott. Välfärd skola (2,6 miljoner kronor) och 
fastighetsverksamheten (6 miljoner kronor) visar ett bättre resultat än budget. Prognosen 
för helåret är -178,5 mnkr, vilket är 11,7 miljoner kronor sämre än budget. 
Prognosavvikelsen kommer främst från Välfärd samhällsservice (-9,4 miljoner kronor), 
Södertörns brandförsvar (-1,2 miljoner kronor) och stadsledningskontoret (-1 miljon 
kronor). 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 13 april 
2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 39  KFKS 2020/274 

Sammanträdesdagar 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2021 för sig, enligt tabell 
nedan. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2021 för sig enligt nedan. 
 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2021 för sig enligt nedan. 
 

KSSU & KSMU*  KSAU & KSVU  KS  KF  
   1 februari 
26 januari  9 februari  22 februari  15 mars  
23 februari*  
23 mars  

16 mars  29 mars  
Årsbokslut  

12 april  
Årsbokslut  

20 april*  27 april  10 maj  
Marsbokslut  

24 maj  

25 maj*  1 juni  14 juni  
T1, ramärendet  

14 juni  
T1, ramärendet  
(15 juni) 

22 juni  
17 augusti*  

24 augusti  6 september  20 september  

7 september  14 september  27 september  18 oktober  
5 oktober 12 oktober 25 oktober  

T2, budget, skattesats 
 

  8 november 
Oppositionens budget 

15 november  
(16 november)  
T2, budget, skattesats 

26 oktober*  
23 november  
(enbart ekonomi)  

23 november  29 november 
Oktoberbokslut  

13 december 
(14 december)  

7 december*  14 december  20 december 
Internbudget  

Jan/feb 2022  

 

Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2021 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott samt för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
och stadsutvecklingsutskott samt dess miljöutskott. Förslagen för samtliga dessa 
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redovisas för att underlätta en sammanhållen bedömning. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad 
och det föreslås därför ett sammanträde den 25 oktober 2021. Vid samma sammanträde 
ska även ärendet om tertialbokslut två behandlas. 
 
I planeringen av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen 
och med andra parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, 
beredning och utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och 
klämdagar för att i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten daterad den 20 april 2020, reviderad den 27 
april 2020 
Bilaga  Sammanträdesplanen 2021 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen 
samt kommunstyrelsens utskott daterad den 27 april 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslagen från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 40 KFKS 2020/281 

Justering av tidplan för införande av elnätsavgifter 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att den rådande pandemin med Covid-19 påverkar 
Nacka energi AB:s möjlighet att införa nya elnätsavgifter för säkringsgrupperna 16-
63 ampere som, enligt kommunfullmäktiges beslut av 16 september 2019 
(2019/155 § 307), ska börja gälla den 1 juli 2020. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att de nya elnätsavgifterna för säkringsgrupperna 16-
63 ampere ska träda i kraft först när Nacka energi AB har de personella och 
tekniska förutsättningarna för införande av de nämnda säkringsgrupperna. 
Kommunfullmäktige delegerar därför till Nacka energi AB att utifrån givna ramar 
besluta om när elnätsavgifterna för säkringsgrupperna 16–63 ampere ska börja 
gälla. 
 

 

Ärende 
Den rådande pandemin med Covid-19 påverkar Nacka energi AB:s möjlighet att införa nya 
elnätsavgifter för säkringsgrupperna 16-63 ampere som, enligt kommunfullmäktiges beslut 
av 16 september 2019, ska börja gälla den 1 juli 2020. Anledningen till att Nacka Energi AB 
inte bedöms kunna införa de aktuella avgifterna beror på väsentlig risk för personalbortfall 
hos bolaget och bolagets underleverantörer. Likaså är bedömningen att det är svårt att få 
den uppmärksamhet hos kunderna under april till juni, då huvuddelen av 
kommunikationen är planerad för ett införande från och med 1 juli. Pandemin har också 
medfört försening av både leveransen av teknisk utrustning i form av nya elmätare samt 
installation. Eftersom projektet med mätarbytare är försenat behövs fler gamla mätares 
mätvärden kvalitetssäkras innan debiteringen enligt den nya effekttariffen kan ske. Med 
anledning av nämnda omständigheter bör de nya elnätsavgifterna för säkringsgrupperna 16-
63 ampere träda i kraft först när Nacka energi AB har de personella och tekniska 
förutsättningarna för införande av de nämnda säkringsgrupperna. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och Nacka Energi AB, daterad den 14 april 
2020 
Bilaga 1 Styrelsehandling Nacka Energi AB den 14 april 2020 
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Bilaga 2 Protokoll Nacka Energis styrelsemöte 14 april 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslagen från 
stadsledningskontoret och Nacka Energi AB – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 41 KFKS 2020/281 

Utökning av checkräkningskredit för Nacka vatten och 
avfall AB samt Nacka Energi AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny checkkreditlimit för år 2020 för 
Nacka vatten och avfall AB till 100 miljoner kronor. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny checkkreditlimit för år 2020 för 

Nacka Energi AB till 100 miljoner kronor. 

Ärende 
Under 2020 har Nacka vatten och avfall AB övertagit investeringar från Nacka kommun 
och därmed utökat sin balansräkning. Den ökade omslutningen på investeringarna medför 
ett ökat behov av checkräkning. Till sitt förfogande har Nacka Energi AB och Nacka 
vatten och avfall AB idag en checkräkningskredit på 70 miljoner kronor vardera. Nivån på 
de befintliga checkräkningslimiterna för bolagen är i nuläget desamma som för 2019. 
Därutöver medför utvecklingen kring Corona/Covid-19-pandemin betydande 
konsekvenser för många i samhället. Effekten av Corona kommer att påverka likviditeten 
hos kommunens bolag i de fall inbetalningar försenas eller uteblir (vid konkurs). 
Omfattningen av detta är idag oviss. 
 
Mot denna bakgrund föreslås därför att Nacka vatten och avfall AB och Nacka Energi AB 
får en utökning av befintlig checkkreditlimit på 70 miljoner kronor per bolag till 100 
miljoner kronor per bolag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 6 
april 2020 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslagen från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - -  
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§ 42 KFKS 2020/253 

Ramar och förutsättningar för upphandling av Telefoni- 
och kontaktcentertjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inleda upphandling av telefoni- och 
kontaktcentertjänster i enlighet med digitaliseringsenhetens och inköpsenhetens 
tjänsteskrivelse daterad den 25 mars 2020. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 3.4 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Befintligt avtal med Telenor för telefoni- och kontaktcentertjänster löper ut 31 juli 2021 
och upphandling av ett nytt avtal behöver därmed genomföras. Kommunen avser att 
avropa från Kammarkollegiets ramavtal för kommunikationstjänster, där berörda tjänster 
för telefoniplattform och kontaktcenter är inkluderade. Nuvarande lösning för telefoni- och 
kontaktcentertjänster omfattar hela Nacka kommuns verksamhet och innehåller bl.a. 
tjänster som mobilabonnemang, mobila anknytningar (fastnätsnummer), mobildata, 
växelfunktionalitet, röstbrevlådor och programvara för telefonistagenter i kundtjänst. 
Nacka kommun avser att kontraktera en leverantör som kan leverera en stabil, säker och 
kostnadseffektiv plattform för telefoni- och kontaktcentertjänster för alla Nacka kommuns 
verksamheter. 
 
Utvärdering av anbud föreslås utgå från Inköpsenhetens modeller som anpassas för den 
här typen av upphandling. Kriterierna prissättning, kvalité av tjänst och demonstrationer av 
tjänst kommer att styra utvärderingen. Hänsyn till leverantörens plan för införande 
kommer även tas med i utvärdering. 
 
Uppskattat årligt värde är uppskattningsvis 3,5 miljoner. För upphandlade tjänster under 4 
år med förlängningsoptioner 2+2 år med motsvarande omfattning som idag är värdet 
beräknat till 26-33 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, digitaliseringsenheten och inköpsenheten, 
daterad den 25 mars 2020 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret, digitaliseringsenheten och inköpsenheten – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 43 KFKS 2020/279 

Ramar och förutsättningar för att inrätta ett dynamiskt 
inköpssystem för administrativa tjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inrätta ett dynamiskt inköpssystem för administrativa 
tjänster i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2020. 
 

Ärende 
Det föreslås att Nacka kommun upprättar ett Dynamiskt Inköpssystem (DIS) för 
administrativa tjänster som ett komplement till det ramavtal som finns idag. Behovet av 
administrativa tjänster finns i samtliga delar av kontorsorganisationen och därför blir det 
dynamiska inköpssystemet ett enhetsöverskridande avtal. Det föreslås att DIS delas upp i 
sju (7) olika anbudsområden, Fastighet, Marknadskommunikation, Ekonomi, 
Administration/support, HR, överförmyndarhandläggare samt upphandling. DIS föreslås 
löpa i fem (5) år. Låga kvalificeringskrav föreslås ställas för att möjliggöra för små företag 
att ansöka, vid avrop så kommer kraven kunna specificeras och ökas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och inköpsenheten, daterad den 3 april 2020 
Bilaga – Tjänster per delområde administrativ personal 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att krav på 
leverantörerna kompletteras med krav på kollektivavtalsliknande villkor när det är 
tillämpligt. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och inköpsenheten, och Khashayar Farmanbars yrkande. 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och inköpsenheten.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna.  
 
- - - - - 
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§ 44 KFKS 2020/270 

Representant till ägarråd i Inera AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att utse digitaliseringsdirektör Anna Gärdin som 
kommunens representant vid Ineras ägarråd den 13 maj 2020. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Inera AB ägs av Sveriges Kommuner och Regioner, SKR, tillsammans med ett stort antal 
kommuner och regioner, däribland Nacka kommun. Ineras uppdrag är att utveckla och 
förvalta gemensamma, nationella, tjänster inom e-hälsa och digitalisering. I uppdraget ingår 
även att koordinera den digitala utvecklingen och tillhandahålla kompetens och material 
som stödjer regioners och kommuners verksamhetsutveckling genom digitalisering. 
 
Ineras högsta beslutande organ, ägarrådet, sammankallas nu till möte, den 13 maj 2020. Vid 
ägarrådet ska alla ägare vara representerade. För att delta i detta ägarråd behöver därför en 
representant utses. Stadsledningskontoret föreslår att digitaliseringsdirektör Anna Gärdin 
utnämns att representera Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
april 2020 
Bilaga Inbjudan till Ineras digitala ägarråd den 13 maj 2020 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkar bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- 
och kanslienheten. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Khashayar Farmanbars 
yrkande om bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 45 KFKS 2020/313 

Revisionsrapport 1/2020 – Granskning av upphandling 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över Revisionsrapport 1/2020 – Granskning av 
upphandling, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 5 april 2020. 
 

Ärende 
Revisorerna har låtit EY genomföra en granskning av kommunens upphandlingsarbete. 
Syftet har varit att bedöma om kommunen har ändamålsenliga rutiner och en tillräcklig 
intern kontroll för att säkerställa att kommunens inköp görs en enlighet med lagen om 
offentlig upphandling (LOU). Kommunens konkurrensutsättning genom kundval omfattas 
inte av revisionen. 
 
Sammantaget framgår att kommunen har en bra övergripande styrning som i flera 
väsentliga avseenden stödjer att Nacka gör goda affärer i konkurrens som ger kommunens 
medborgare maximal nytta för skattepengarna. Revisionsrapporten visar att kommunen har 
en övergripande styrning som ger goda förutsättningar för att inköp ska genomföras i 
enlighet med tillämpliga regelverk. Rutinerna inom inköpsprocessen är väldokumenterade 
och tydliga. Revisorerna konstaterar att inköpsarbetet i kommunen har utvecklats under 
senare år. 
 
Revisorerna konstaterar dock att det finns en utmaning i att kommunens rutiner och 
strukturer brister i genomförandet, det vill säga köpen som verksamheterna gör. 
Kommunen genomför varje år en mängd direktupphandlingar som inte följer LOU och 
som inte heller genomförs i enlighet med kommunens rutiner. Dessa direktupphandlingar 
skapar en omfattande administration för flera enheter i kommunen och det finns en 
effektiviseringspotential i att köpa på upphandlande avtal. 
 
Med utgångspunkt från granskningen rekommenderar revisorerna att kommunstyrelsen: 

• Fortsätter det redan påbörjade arbetet med att implementera kategoristyrning i 
inköpsarbetet. 

• Stärker arbetet med att utifrån spendanalys identifiera och kontrollera inköp som 
riskerar att överstiga beloppsgränsen för direktupphandling. 

• Upprätta rutiner som inför genomförandet av direktupphandlingar säkerställer att 
LOU och kommunens interna upphandlingsregler efterlevs. 
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Sammantaget instämmer kommunstyrelsen i revisorernas rekommendationer och har 
vidtagit eller avser att vidta åtgärder inom samtliga utvecklingsområden som föreslås i 
revisionsskrivelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och inköpsenheten, daterad den 5 april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse C Granskning av upphandling 
Bilaga 3 Revisionsrapport 1 2020 - Granskning av upphandling 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att yttrandet som kommunstyrelsen lämnar på revisorernas rapport är bra. 
Det som dock är väldigt viktigt är att det som skrivs också verkligen verkställs fullt ut så att det 
inte stannar vid att vara ett svar på en revisionsgranskning utan att man tar till sig den och gör 
en handlingsplan för att se till att säkra upp de saker som revisorerna pekar på.” 
 
- - - - - 
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§ 46 KFKS 2020/32 

Remiss – Idéburen välfärd SOU 2019:56 
Yttrande till finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över betänkandet av utredningen 
Idéburen välfärd, SOU 2019:56, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 
april 2020. 
 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Finansdepartementet har remitterat betänkandet Idéburen välfärd, SOU 2019:56. 
Betänkandet av utredningen innehåller förslag på hur ett ökat idéburet deltagande i 
välfärden skulle kunna främjas. Det föreslås en definition av idéburna aktörer i offentligt 
finansierad välfärdsverksamhet samt möjlighet för dessa aktörer att registrera sig i ett 
särskilt register. Utredningen föreslår även en vägledning kring hur partnerskap mellan 
offentliga myndigheter och idéburna aktörer kan utformas samt förslag på förändringar i 
lagstiftningen för upphandlingar och valfrihetssystem för att underlätta för idéburna 
aktörer. 
 
Arbets- och företagsnämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden och äldrenämnden har 
berett betänkandet och lämnat synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. 
Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade synpunkter lämnas. 
 
I stadsledningskontorets förslag till yttrande framhålls att kommunen är positiv till att 
idéburna aktörer deltar i välfärden. Kommunen tillstyrker den föreslagna definitionen av 
idéburna aktörer samt förslaget att idéburna aktörer ska kunna registrera sig i ett särskilt 
register. Kommunen ställer sig också positiv till de uppdrag som utredningen föreslår att 
Upphandlingsmyndigheten ska få för att öka de idéburna aktörernas deltagande i 
upphandlingar. 
 
Kommunen ställer sig tveksam till förslaget att använda IOP inom välfärdstjänster. 
Kommun avstyrker vidare förslaget att införa möjligheten att reservera kontrakt till 
idéburna aktörer i LOU och att införa reserverade valfrihetssystem i LOV. Att genom 
reservering indirekt utesluta vinstdrivande aktörer från möjligheten att lämna anbud enligt 
LOU eller att få delta i ett valfrihetssystem enligt LOV innebär enligt Nacka kommun en 
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överhängande risk för att små och medelstora företag exkluderas från möjligheten att 
tillhandahålla konkurrenskraftiga tjänster till medborgarna. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 
april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Sammanfattning av betänkandet Idéburen välfärd, SOU 2019:56 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 25 mars 2020 § 13, 

inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 32, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 5 Ordförandebeslut från utbildningsnämnden den 26 mars 2020 inkl 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 6 Ordförandebeslut från äldrenämnden den 23 mars 2020 inkl tjänsteskrivelse 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M). Karin Teljstedt (KD) och 
Gunilla Grudevall Sten (L), bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och 
kanslienheten. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att i yttrandet stryka sista stycket under rubriken 
sammanfattning, samt avsnitten 8.2.1 och 9. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – Hans Peters yrkande och 
Khashayar Farmanbars yrkande. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med Hans Peters yrkande om bifall till förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Denna statliga utredning tillkom som en reaktion på att dåvarande S-MP regering 2018 
förlorade voteringen i riksdagen om propositionen om begränsningar av vinster i välfärden. 
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Att ge kommunerna rätt att undanta vinstdrivande företag vid upphandlingar till förmån 
för idéburna organisationer trycker vi är fel. Det kan i slutändan leda till att medborgarna 
går miste om kvalitativa tjänster till låg kostnad. Dessutom kan ju även ett företag vara 
idéburet, inte bara organisationer och stiftelser. Den idéella sektorn bör ju kunna 
konkurrera på lika villkor som företagen och kan säkert vinna en del upphandlingar ändå. I 
och med Nackas kundval möjliggör vi för både företag och idéella organisationer att bli 
valbara för välfärdstjänster av Nackaborna.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Centerpartiet instämde Mats Gerdau för 
Moderaterna och Karin Teljdstedt för Kristdemokraterna.  
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraterna:  
”Trots att Nacka under många har haft en möjlighet för idéburna verksamheter att på lika 
villkor som de kommersiella finns det väldigt få om ens några idéburna leverantörer i 
Nacka kommuns välfärdsverksamheter. Detta beror inte på bristande intresse, men för att 
befintliga ger kommersiella aktörer en konkurrensfördel. Därför är utredningens förslag om 
att ha möjligheten att reservera kontrakt till idéburna aktörer självklart. Det innebär samma 
självklara mekanism som när en kommun kan välja att anvisa mark för hyreslägenheter 
istället för att förvänta sig att alla bostadsbolag ska tävla om markpriserna som finns för fri 
upplåtelseform.” 
 
- - - - - 
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§ 47 KFKS 2020/107 

Remiss - Ändringar i upphandlingsförordningen och 
förordningen om kollektivtrafik med anledning av 
regleringen om upphandlingsstatistik 
Yttrande över promemoria Fi2020/00495/OU 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över Promemorian med ändringar i 
upphandlingsförordningen och förordningen om kollektivtrafik med anledning av regleringen om 
upphandlingsstatistik, Fi2020/00495/OU, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 21 
april 2020. 
 

Ärende 
Finansdepartementet har i Promemorian med ändringar i upphandlingsförordningen och förordningen 
om kollektivtrafik med anledning av regleringen om upphandlingsstatistik, Fi2020/00495/OU, lämnat 
förslag till ändringar i upphandlingsförordningen (2016:1162) om vad en annons om 
offentlig upphandling på det icke direktivstyrda området ska innehålla. Vidare lämnas 
förslag till bestämmelser på innehåll i en förhandsannons enligt lagen (2016:1147) om 
upphandling av koncessioner och förslag till bestämmelser på innehåll i en efterannons. De 
föreslagna ändringarna föreslås träda ikraft den 1 januari 2021. 
 
Kommunstyrelsen yttrar sig över den del som rör upphandlingsförordningen. I det 
föreslagna yttrandet framgår i huvudsak att förslagen bedöms medföra en önskad och 
rättvisande statistikinhämtning i allmänhet samtidigt som det blir enklare för upphandlande 
myndigheter och enheter att jämföra data mellan direktivstyrda och icke direktivstyrda 
upphandlingar. Vidare anges att kommunstyrelsen avstyrker förslaget på angivande av 
uppgift om huruvida det är sannolikt att underleverantörer kommer att användas för 
utförande av kontraktet eller inte. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och inköpsenheten, daterad den 21 april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Promemorian med ändringar i upphandlingsförordningen och förordningen 
om kollektivtrafik med anledning av regleringen om upphandlingsstatistik, 
Fi2020/00495/OU 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
30 (65) 

 28 april 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 48 KFKS 2020/229 

Remiss – Naturvårdsstrategi för skyddsvärda ekar och 
ekmiljöer i Stockholms län 
Yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län  
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remissen Särskilt skyddsvärda ekar och 
ekmiljöer - naturvårdsstrategi för Stockholms län, i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse 
daterad den 23 april 2020 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått strategin Särskilt skyddsvärda ekar och ekmiljöer - naturvårdsstrategi för 
Stockholms län på remiss. Remissen ger förslag på värdetrakter för ekmiljöer i Stockholms 
län. Syftet med strategin är att bevara och utveckla de naturvärden som länets värdefulla 
ekar och ekmiljöer utgör. Den ska vara ett underlag för skötselåtgärder, hänsyn och skydd 
av miljöer samt för kunskapsuppbyggnad. 
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsens 
miljöutskott har berett remissen och lämnat synpunkter utifrån sina respektive 
ansvarsområden. Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade 
synpunkter lämnas. 
 
I stadsledningskontorets förslag till yttrande framhålls att Nacka kommun är mån om att de 
värdefulla ekmiljöerna i Stockholmsregionen bevaras och utvecklas. Inventering av ekar 
genomförs i kommunal regi när kommunen planerar och utvecklar områden inom ramen 
för planläggning. Kommunen har även tagit fram underlag för grön infrastruktur och 
spridningssamband för ädellövträd, där värdefulla ekar ingår. Samtidigt har kommunen 
även många andra hänsyn och intressen att beakta och göra avvägningar kring. Det vore 
inte realistiskt att kommunen skulle kunna säkerställa att alla viktiga förekomster av särskilt 
skyddsvärda träd är inventerade och tillgängliggjorda till 2024. Att göra inventeringar på 
privat tomtmark bedöms inte heller som realistiskt då det skulle vara ett mycket omfattande 
arbete vars effekt riskerar att bli begränsad. 
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Stadsledningskontorets förslag till yttrande i dess helhet framgår av bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott biföll förslaget vid sitt sammanträde den 
28 april 2020.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 23 
april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Remissen ”Särskilt skyddsvärda ekar och ekmiljöer - naturvårdsstrategi för 

Stockholms län” 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 § 

90, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 4  Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 22 april 2020 § 62, inkl 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 14 april 2020, § 22 

inkl tjänsteskrivelse 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Länsstyrelsen har gjort ett gediget och viktigt arbete att analysera geografisk förekomst av 
skyddsvärda ekar och analysera ekspridningsvägar i Stockholms län. Vi noterar att Nacka 
tillsammans med kungliga Djurgården har den största tätheten av gamla ekar med diameter 
> 1m. Den största förekomsten av dessa ekar är i och kring Ryssbergen och Trolldalen, 
som dessutom utgör ett område för centralt spridningssamband enligt naturvårdsstrategin. 
Detta förpliktigar. Nacka bör undvika nyexploatering på naturmark, och extra hänsyn bör 
tas till områden som utpekar i naturvårdsstrategin. Nackalistan har sedan tidigare emotsatt 
sig bebyggelse i Ryssbergen och Trolldalen. I åtgärdsförslag för trädspridningsområdet 
”Lidingö-Nacka-Tyresö” föreslås att Nacka ska komplettera sin inventering av särskilt 
värdefulla ekar. Det står i naturvårdsstrategin: ”Kunskapen om särskilt skyddsvärda ekar på 
tomtmark är dålig och bör prioriteras, speciellt i Nacka kommun.” Nackalistan skulle vilja 
se att inventering av ekar, såväl på kommunal som privat mark, ska intensifieras. En strategi 
och tidplan för detta skulle vara önskvärd.” 
 
- - - - -  
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§ 49 KFKS 2020/79 

Remiss – En utvecklad vattenförvaltning SOU 2019:66 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över betänkandet av utredningen En 
utvecklad vattenförvaltning, SOU 2019:66, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 17 april 2020. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Kommunen har fått betänkandet ”En utvecklad vattenförvaltning SOU 2019:66” på 
remiss. Det behandlar svensk vattenförvaltning och innehåller bland annat förslag på hur 
vattenförvaltningen bör organiseras för att underlätta en effektiv, samordnad, förankrad 
och ändamålsenlig förvaltning av yt- och grundvatten. Förslaget går ut på att organisera 
statens arbete på samma sätt som andra frågor organiseras på, med statliga verk på nationell 
nivå, länsstyrelser på regional nivå och kommunerna med sitt ansvar för vatten och avlopp, 
planering av mark och vatten, miljötillsyn samt möjligheter till lokal förankring. 
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, Nacka vatten och avfall AB och kommunstyrelsens 
miljöutskott har berett betänkandet och lämnat synpunkter utifrån sina respektive 
ansvarsområden. Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade 
synpunkter lämnas. 
 
I stadsledningskontorets förslag till yttrande framhålls att kommunen inte kan avgöra om 
utredningens förslag om en stor organisatorisk förändring av vattenförvaltningsarbetet på 
ett avgörande sätt påskyndar och effektiviserar arbetet med vattenförvaltningen. Vidare 
framförs att kommunen förutsätter att staten finansierar de åtgärder som staten föreslår att 
kommunerna ska ansvara för. Kommunen lyfter även risken med att kompetens och 
effektivitet går förlorad i samband med den föreslagna förändringen. För att vattenarbetet 
ska påskyndas behövs ytterligare konkreta åtgärder utöver de organisatoriska förändringar 
som föreslås i utredningen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 17 
april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
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Bilaga 2 Sammanfattning av betänkandet En utvecklad vattenförvaltning, SOU 
2019:66 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 mars 2020 § 

57, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 4 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB daterad den 2 april 2020 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 14 april 2020 § 21, 

inkl tjänsteskrivelse 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan instämmer till stor del i det yttrande som lämnas av Nacka kommun. Vi 
tycker att det är särskilt viktigt att inte detta leder till ökad administration som går ut över 
det viktiga konkreta vattenarbetet. Detta lyfts även i kommunens yttrande i meningen ’Det 
finns en uppenbar risk med förslaget att vattenförvaltningsarbetet stannar upp och att de 
begränsade resurser som idag finns för vattenarbetet i stället hamnar på administrativa 
uppgifter’. I kommunens yttrande går det också att läsa  
’Vattendirektivet har inneburit ett lyft för vattenarbetet i Sverige. Implementeringen i 
svensk lagstiftning med avseende på bland annat miljökvalitetsnormerna innebär en 
däremot en mycket hög ambitionsnivå som kräver stora investeringar för att uppnå’ 
Nackalistan vill vara tydliga med att det är just denna höga ambitionsnivå som behövs och 
att de stora investeringar som beräknas behövas görs.” 
 
- - - - - 
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§ 50 KFKS 2019/1065 

Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan 
Motion den 18 november 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen. Motion är med detta färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar m.fl. från Socialdemokraterna har inkommit med ett förslag om att 
Nacka kommun ska verka för att Saltsjöbanan snarast förses med nya moderna vagnar. 
Motionärerna anför att Saltsjöbanans vagnar börjar närma sig slutet av sin tekniska 
livslängd samt att de senaste två höstarna har gett skadade hjul till följd av lövhalka. 
Motionärerna menar att behovet av nya moderna och funktionella vagnar därmed är akut.  
 
Trafikförvaltningen ansvarar genom ett strategiskt och långsiktigt arbete för utvecklingen 
av kollektivtrafiken i Nacka kommun, inklusive att utveckla Saltsjöbanan. För närvarande 
pågår ett upprustningsarbete av Saltsjöbanan som beräknas vara klart 2026. Nacka 
kommun övervakar detta arbete samt verkar i dialog med Trafikförvaltningen för att 
Saltsjöbanan ska förses med nya moderna vagnar. 
 
Natur och -trafiknämnden har berett ärendet och biföll i sitt beslut förslaget från 
trafikenheten: Natur- och trafiknämnden föreslår kommunfullmäktige att det redan pågår 
ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen, samt att motionen i och 
med detta ska anses färdigbehandlad.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 18 februari 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 14 januari 2020 
Bilaga Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan (S) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från natur-och 
trafik-nämnden och Khashayar Farmanbars yrkande. Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från natur-och 
trafik-nämnden.  
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna:  
”Det är mycket angeläget att Saltsjöbanan rustas upp, får ökad turtäthet och fortsätter gå in 
till Slussen. Det är en tydlig linje som Alliansen i Nacka drivit länge och som Alliansen i 
Region Stockholm också driver. De senaste somrarna har Saltsjöbanan stängts av för att 
kunna rustas upp med nya signalanläggningar, säkerhetssystem och upprustade spår och 
broar. Nu pågår ett detaljplanearbete för att kunna bygga fler mötesspår så att tågen ska 
kunna gå oftare. Att modernisera vagnparken finns också med i Regionens planering.  
Det är bra att socialdemokraterna stödjer vår linje, även om intresset verkar lite nyvaknat. 
Det är ju Region Stockholm som ansvarar för kollektivtrafiken och där säger 
socialdemokraterna inget om nya vagnar på Saltsjöbanan i sitt budgetalternativ. Ingenting 
alls om Saltsjöbanan överhuvudtaget faktiskt. Eftersom motionären i detta fall även är 
ledamot av regionfullmäktige så finns ju alla möjligheter att driva frågan där den främst hör 
hemma – i regionfullmäktige. ” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Moderaterna instämde Hans Peters för 
Centerpartiet och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna.  
 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är positivt att Allilanspartierna verkar dela Socialdemokraternas vilja till nya vagnar 
för Saltsjöbanan. Efter våra kontakter med region Stockholm och med andra kommuner, 
exempelvis Stockholm stad, är det dock vår uppfattning att Nacka för att på allvar kunna 
driva frågan behöver kraftigt öka sina ansträngningar för att påverka Region Stockholm. 
Därför vill att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen för att förtydliga att mer 
ansträngningar behöver göras för att nå resultat.” 
 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan vill se moderna, tysta och effektiva vagnar på Saltsjöbanan. De investeringar 
som nu görs i själva saltsjöbanan bör följas av investeringar i nya vagnar med hög 
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driftsäkerhet och med så låg bullerpåverkan som möjligt. Vi har inte sett att detta arbete 
pågår och om det är så som det skrivs i tjänstehandlingen att arbete som uppfyller 
intentionen i motionen pågår så skulle vi vilja ha mer konkretisering av vilket arbete som 
görs. Detta är en viktig fråga för många Nackabor och Nackalistan anser att kommunen 
därför måste få löften från regionen om att en modernisering av vagnsparken skall göras.” 
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2019/924 

Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål 
Motion den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Liskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att införa klimatneutralitet som ett 
övergripande mål då intentionen med förslaget redan anses hanteras inom ramen för 
kommunens styrmodell och nuvarande fyra övergripande mål. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionen inkom den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Liskulla Zayane (MP), med 
förslag om att Nacka inför klimatneutralitet som ett övergripande mål i kommunens mål- 
och resultatstyrning. Motionärerna menar att de pågående klimat-och miljöfrågorna i 
kommunen har blivit lite för mycket i ett stuprör vid sidan av, separat från kommunens 
övriga verksamheter. 
 
Kommunstyrelsens miljöutskott gör bedömningen att Nacka kommuns nuvarande och 
kommande miljö- och klimatarbete rimmar väl med att fullgöra Sveriges åtagande för att 
minska klimatpåverkan och att det därmed inte är nödvändigt att införa klimatneutralitet 
som övergripande mål. 
 
Stadsledningskontoret gör samma bedömning som miljöutskottet om att Nacka kommun 
redan idag kan anses bidra till minskad klimatpåverkan. Ett femte övergripande mål om 
klimatneutralitet i kommunens mål -och resultatstyrning tillstyrks inte då intentionen med 
förslaget redan anses uppfyllas inom ramen för kommunens styrmodell och nuvarande fyra 
övergripande mål. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 18 februari 2020 
Bilaga 1 Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från KSMU den 21 januari 2020, §6 



 
38 (65) 

 28 april 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontorets stab.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – Hans Peters yrkande och 
Khashayar Farmanbars yrkande. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med Hans Peters yrkande om bifall till förslaget från 
stadsledningskontorets stab. 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2019/1079 

Motion – Sänkt och indexerat arvode för 
förtroendevalda 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
motivering att arvoden som utges till kommunalråd och oppositionsråd i Nacka kommuns 
jämförelsekommuner ligger på motsvarande nivåer som arvodena för kommunalråd och 
oppositionsråd i Nacka kommun. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har lämnat in en motion med 
förslag om att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 100 procent av 
prisbasbeloppet varje månad, samt att kommunstyrelsens ordförande ska få ett tillägg på 20 
procent av prisbasbeloppet per månad. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att 
kommunalråds- och gruppledararvodena istället bör sänkas och justeras i och med nästa 
mandatperiod. Stadsledningskontorets utredning av arvoden till kommunalråd och 
oppositionsråd visar att arvodena i kommunens jämförelsekommuner ligger på 
motsvarande nivåer och mot den bakgrunden föreslås ingen ändring av 
kommunfullmäktiges beslut om arvoden. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 15 april 2020 
Bilaga 1 Motion – Sänkt och indexerat arvode för förtroendevalda (V) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 53 KFKS 2019/1090 

Motion – Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)  
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
hänvisning till att de helägda bolagen redan jobbar med klimat- och hållbarhetsfrågor. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Representanter från Vänsterpartiet har inkommit med en motion med förslag 
om att uppdatera ägardirektiven för kommunens helägda bolag Nacka vatten och avfall AB 
och Nacka energi AB så att direktiven innehåller klimat- och utsläppsperspektiv. 
 
Stadsledningskontoret, tillsammans med verkställande direktörer för de helägda bolagen, 
föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De helägda bolagen omfattas 
av kommunens styrande dokument och har krav på sig att följa gällande lagstiftning samt 
vara ledande i att bedriva en effektiv verksamhet. 
 
Ärendet har beretts av kommunstyrelsens miljöutskott som biföll förslaget från 
stadsledningskontoret.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 13 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 11 januari 2020 
Bilaga 1  Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv (V) 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens miljöutskott.  
 
Emelie Friberg (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – Hans Peters yrkande och 
Emelie Fribergs yrkande. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med Hans Peters yrkande om bifall till förslaget från 
kommunstyrelsens miljöutskott. 
 
Mikael Carlsson meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”En viktig del i de kommunala bolagens befintliga ägardirektiv är att bolagen ska följa det 
som kommunfullmäktige beslutat om avseende program, strategier och övriga styrande 
dokument. Däri ingår bland annat kommunens miljöprogram och miljö- och 
klimatambitioner i stadsbyggnadsprocessen. Under 2020 tas också en 
klimatanpassningsplan fram som kommunfullmäktige tidigare beslutat om. Den kommer 
också att gälla för bolagens verksamheter.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Centerpartiet instämde Mats Gerdau för 
Moderaterna. 
 
- - - - - 
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§ 54 KFKS 2019/1092 

Motion – Insatser för kommunens klimatarbete 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
 
1. Kommunfullmäktige noterar att kommunens pågående klimatarbete uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionens yrkande 1 och 2. 
2. Kommunfullmäktige avslår yrkande 3 i motionen om att utlysa en särskild dag på året för 
att stärka klimatarbetet då det inte bedöms nödvändigt med hänsyn till kommunen alltjämt 
pågående uppföljningsarbete. 
3. Kommunfullmäktige avslår yrkande 4 i motionen med hänvisning till att frågan behöver 
utredas noggrannare i syfte att hitta ett ekonomiskt effektivt sätt att använda 
konsumtionsperspektivet för att mäta Nackas koldioxidavtryck. 
4. Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom yrkande 5 i motionen är uppfyllt 
genom de arbete som bedrivs inom kommunstyrelsens miljöutskott och miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens ansvarsområden. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Nacka kommun arbetar idag på olika sätt i den linje som motionärerna föreslår i sitt 
förslag. Exempelvis så arbetar Nacka med att lyfta miljö- och klimatarbetet genom att 
synliggöra arbetet både i årsredovisning och på Nackas hemsida, för att enklare 
kommunicera ut miljö- och klimatfrågorna. Nacka är även med i nätverk, där ett exempel 
är Eurocites, där Nacka redan 2015 gick med i miljöforumet. 
 
Sammantaget är bedömningen att arbete redan pågår med att uppfylla intentionerna med 
motionärernas yrkande gällande punkt ett, två och fem med avslag på punkt tre och fyra. 
 
Motionen har beretts av kommunstyrelsens miljöutskott, som beslutade i enlighet med 
miljöenhetens förslag. Därefter har en revidering skett i tjänsteskrivelsen och i förslag till 
beslut inför beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott. Detta för att synliggöra det 
uppdrag som kommunens miljö-och stadsbyggnadsnämnd har och som har bäring på 
förslaget till beslut (punkt 4). 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten från den 10 februari 2020, reviderad den 20 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 15 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens miljöutskott från miljöenheten, 

daterad den 10 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Insatser för kommunens klimatarbete (V) 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslagen från miljöenheten.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – Hans Peters yrkande och 
Khashayar Farmanbars yrkande. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med Hans Peters yrkande om bifall till förslaget från 
miljöenheten. 
 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2019/1072 

Motion – Kartläggning och samordning av arbete med 
elever med omfattande frånvaro 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän  
och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt och att samverka för  
elevers bästa, samt att utbildningsenheten i samverkan med skolhuvudmän, barn- och 
elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en översyn av riktlinjerna om skolplikt. 
Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i  
motionen anses motionen vara färdigbehandlad 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott, socialnämnden och utbildningsnämnden har yttrat 
sig över en motion om kartläggning och samordning av arbetet med elever som har 
omfattande frånvaro. Samtliga remissinstanser framhåller vikten av detta arbete och att det 
pågår. Ansvarsförhållandena för samtliga inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från 
vårdnadshavare till rektor, huvudman och hemkommun är reglerat i skollagen. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar liksom utbildningsnämnden att det därför 
redan åligger huvudmän och hemkommun att tillse att skolplikten fullgörs. 
Utbildningsnämnden kommer att behandla ett ärende som redovisar frånvarostatistiken 
utifrån huvudmännens rapporterande på sitt sammanträde i juni. I november kommer 
nämnden dessutom att behandla ett ärende som rör riktlinjer för skolpliktsarbetet och som 
en del av översynen ska även utbildningsnämndens samordningsansvar att ingå. Mot 
bakgrund av remissvaren om hur nämnderna arbetar med elevers frånvaro och att det 
redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt 
och att samverka för elevers bästa, bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Vid sammanträdet med kommunstyrelsens 
arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en 
notering om att utbildningsenheten i samverkan med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan 
och barn- och familjeenheten genomför en översyn av riktlinjerna om skolplikt. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 31 mars 
2020 
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Bilaga 1 Motion – Kartläggning och samordning av arbetet med omfattande frånvaro 
(V) 

Bilaga 2 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 16 

Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från socialnämnden den 24 mars 
2020 § 29 

Bilaga 4 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 
februari 2020 § 12 

 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt 
(KD) och Mats Gerdau (M), bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän  
och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt och att samverka för  
elevers bästa, samt att utbildningsenheten i samverkan med skolhuvudmän, barn- och 
elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en översyn av riktlinjerna om skolplikt. 
Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i  
motionen anses motionen vara färdigbehandlad." 
 
Emelie Friberg (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från Gunilla 
Grudevall Sten och Emelie Fribergs yrkande. Ordföranden ställde förslagen mot varandra 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från Gunilla Grudevall 
Sten. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna:   
"Problematiken kring elever med omfattande frånvaro är mångfacetterad. I gruppen ryms  
både barn med NPF och barn från hem med sociala problem, missbruk etc. och många  
andra. En enhetlig lösning för alla dessa barn är lika omöjlig som en enhetlig  
problembeskrivning. Insatser som fungerar har ofta det gemensamt att de kräver en  
samverkan mellan flera aktörer. Lärare och skolledning har ansvaret att utforma en  
åtgärdsplan och ofta krävs samverkan med elevvårdsteam, BUP, socialtjänst m.fl och det  
kan kräva anpassning av rutiner så väl som fysisk miljö. Det är också viktigt att  
föräldrar/vårdnadshavare är involverade i så stor omfattning som möjligt. Det är också  
viktigt att åtgärder som sätts in har rätt prioriteringar, så att elevernas lärande prioriteras  
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allra högst, även när den fysiska skolnärvaron inte uppnås. Skolhuvudmännen har ett  
mycket långtgående ansvar för att tillse att varje elev får den utbildning och skolgång hen  
har rätt till, och vidta åtgärder för att hjälpa elever med omfattande frånvaro. Hur dessa  
insatser ska utformas är upp till varje skola och/ eller huvudman att avgöra.  
Utbildningsnämnden har en viktig roll i att ta emot och sammanställa den från  
huvudmännen rapporterade omfattande frånvaron hos elever boende i Nacka, samt som  
ytterst ansvarig för att vid behov samordna insatser för att eleverna ska kunna fullfölja sin  
skolgång. Under 2020 pågår ett arbete med att revidera riktlinjerna för hur detta ska  
genomföras på bästa sätt, och nya riktlinjer kommer antas i utbildningsnämnden under  
hösten. Avsikten med de nya riktlinjerna är att höja ambitionsnivån  
för att kunna hjälpa fler elever att kunna, vilja och orka komma tillbaks till skolan. Det är  
viktigt att Välfärd skola, övriga skolhuvudmän, barn- och elevhälsan samt barn- och 
familjeenheten deltar i dialog med utbildningsenheten inför  
framtagandet av dessa nya riktlinjer.” 
 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Socialdemokraterna stödjer Vänsterpartiets intention. Antalet hemmasittare har ökat i 
Sverige och även i Nacka. Hemmasittare kallas personer som under perioder har ogiltig 
frånvaro från skolan. Ju längre tid den ogiltiga frånvaron varar desto svårare blir det för 
personen att ta sig tillbaka till studierna. Enligt Arbetsförmedlingen är det ännu svårare att 
få ett arbete ju längre tid man varit arbetslös och om man har oavslutade grundskolestudier. 
Dessa personer riskerar att hamna i ett djupare utanförskap där de både kan bli 
radikaliserade och hamna i alkohol- och narkotikaberoenden. Det ökade problemet med 
hemmasittare blir ett djupare och långsiktigt samhällsproblem som måste hanteras nu.” 
 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2019/832 

Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän  
och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt och att samverka för  
elevers bästa, samt att utbildningsenheten i samverkan med skolhuvudmän, barn- och 
elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en översyn av riktlinjerna om skolplikt. 
Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i  
motionen anses motionen vara färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden har yttrat sig över en 
motion om särskilt stöd för hemmasittande barn och unga. Remissinsatserna framhåller 
vikten av detta arbete. Det åligger redan huvudmän och hemkommun att vidta insatser och 
åtgärder för att tillse hur elever fullgör sin skolplikt. Ansvarsförhållandena för samtliga 
inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från vårdnadshavare till rektor, huvudman och 
hemkommun är reglerat i skollagen. Det är även upp till varje huvudman att bestämma hur 
de bäst ska arbeta för att uppfylla skollagens krav på att tillse att eleverna i deras skolor 
fullgör sin skolgång. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen bör motionen anses färdigbehandlad.  
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 27 mars 
2020 
Bilaga 1 Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 15 
Bilaga 3. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 11 
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Yrkanden 
Emelie Friberg (S) yrkade till bifall till motionens förslag. 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt 
(KD) och Mats Gerdau (M), bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän  
och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt och att samverka för  
elevers bästa, samt att utbildningsenheten i samverkan med skolhuvudmän, barn- och 
elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en översyn av riktlinjerna om skolplikt. 
Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i  
motionen anses motionen vara färdigbehandlad." 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från Gunilla 
Grudevall Sten och Emelie Fribergs yrkande. Ordföranden ställde förslagen mot varandra 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från Gunilla Grudevall 
Sten. 
 

Reservationer 
Emelie Friberg reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna:  
"Problematiken kring elever med omfattande frånvaro är mångfacetterad. I gruppen ryms  
både barn med NPF och barn från hem med sociala problem, missbruk etc. och många  
andra. En enhetlig lösning för alla dessa barn är lika omöjlig som en enhetlig  
problembeskrivning. Insatser som fungerar har ofta det gemensamt att de kräver en  
samverkan mellan flera aktörer. Lärare och skolledning har ansvaret att utforma en  
åtgärdsplan och ofta krävs samverkan med elevvårdsteam, BUP, socialtjänst m.fl och det  
kan kräva anpassning av rutiner så väl som fysisk miljö. Det är också viktigt att  
föräldrar/vårdnadshavare är involverade i så stor omfattning som möjligt. Det är också  
viktigt att åtgärder som sätts in har rätt prioriteringar, så att elevernas lärande prioriteras  
allra högst, även när den fysiska skolnärvaron inte uppnås. Skolhuvudmännen har ett  
mycket långtgående ansvar för att tillse att varje elev får den utbildning och skolgång hen  
har rätt till, och vidta åtgärder för att hjälpa elever med omfattande frånvaro. Hur dessa  
insatser ska utformas är upp till varje skola och/ eller huvudman att avgöra.  
Utbildningsnämnden har en viktig roll i att ta emot och sammanställa den från  
huvudmännen rapporterade omfattande frånvaron hos elever boende i Nacka, samt som  
ytterst ansvarig för att vid behov samordna insatser för att eleverna ska kunna fullfölja sin  
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skolgång. Under 2020 pågår ett arbete med att revidera riktlinjerna för hur detta ska  
genomföras på bästa sätt, och nya riktlinjer kommer antas i utbildningsnämnden under  
hösten. Avsikten med de nya riktlinjerna är att höja ambitionsnivån  
för att kunna hjälpa fler elever att kunna, vilja och orka komma tillbaks till skolan. Det är  
viktigt att Välfärd skola, övriga skolhuvudmän, barn- och elevhälsan samt barn- och 
familjeenheten deltar i dialog med utbildningsenheten inför  
framtagandet av dessa nya riktlinjer.” 
 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet att avslå förslaget då det handlar om en 
felaktig tolkning av motionens intention. Man menar att motionen hävdar att det är 
huvudmannen som ska genomföra projektet medan motionen tydliggör att det är 
kommunen som ska arbeta med frågan. Frågan är viktig och bör prioriteras. Projektet i 
Malmö har blivit omskrivet som en framgångssaga. Socialdemokraterna tycker det är 
beklagligt att den borgerliga majoriteten väljer att använda formalia för att krångla sig ur 
frågan. Vi socialdemokrater ser ett stort behov av att omgående sätta in resurser i skolan 
för att arbeta med den grupp som kallas hemmasittare.” 
 
- - - - - 
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§ 57 KFKS 2019/1068 

Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal 
Motion 18 november 2019 av Christina Ståldal m.fl .(NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet ska kompletteras till 
kommunstyrelsen den 4 maj 2020 med korrekta och jämförbara siffror över antalet 
socialsekreterare. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De åtgärder som redan pågår inom barn- 
och familjeenheten bedöms som adekvata och tillräckliga för att förbättra personalläget och 
därmed säkerställa en god kvalitet av de tjänster som ges till barn och familjer som söker 
stöd hos socialtjänsten. 
 

Ärende 
Motionen föreslår åtgärder för att förbättra personalläget inom socialnämndens 
verksamhet. Kommunfullmäktige har i mål och budget 2020-2022 fattat beslut om att 
tillföra socialnämnden 12, 9 miljoner kronor till barn- och ungdomsvård. Flera av de 
föreslagna aktiviteterna i motionen pågår idag inom ramen för den satsning som 
kommunfullmäktige gjort. Ett av förslagen i motionen är att erbjuda personal som har 
tjänstgjort i kommunen i tre år och mer en nedgång i arbetstid till 80 procent utan 
löneavdrag. Nacka kommun tillämpar de centralt och lokalt förhandlade kollektivavtal som 
gäller för till exempel arbetstider. Även lika lön för lika arbete är en viktig princip i Nacka 
kommun. Att erbjuda en av kommunens personalkategorier ett lägre heltidsmått med 
bibehållen lön skulle vara kostnadsdrivande och inte ge maximalt värde för skattepengarna. 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Motionen har beretts av socialnämnden som beslutade enligt förslag från barn-och 
familjeenheten. Därefter har en revidering skett i tjänsteskrivelsen under rubriken 
Löneutveckling och förkortad arbetstid. I den reviderade tjänsteskrivelsen har även 
genomgående begreppet myndighet- och huvudmannaskap ersatts med begreppet barn- 
och ungdomsvård. 
 
Vid sammanträdet för kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades att 
ärendet ska kompletteras med korrekta och jämförbara siffror över antalet socialsekreterare 
till kommunstyrelsen den 4 maj 2020.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten från den 9 mars 2020, reviderad den 21 april 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 27 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till socialnämnden från barn- och familjeenheten, daterad 

den 9 mars 2020 
Bilaga 3 Motion - Åtgärder för socialtjänstens personal (NL) 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från barn- och familjeenheten med följande 
tillägg:  
”Att ärendet kompletteras till kommunstyrelsen den 4 maj 2020 med korrekta och 
jämförbara siffror över antalet socialsekreterare”. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – hans eget yrkande och 
Mikael Carlssons yrkande om bifall till motionens förslag. Ordföranden ställde sitt eget 
yrkande mot Mikael Carlssons yrkande och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med hans eget yrkande.  
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan, och ingav följande:  
 
”Nackalistan tycker att det är viktigt att öka antalet socialsekreterare med lång erfarenhet 
och att de socialsekreterare som idag arbetar i kommunen stannar kvar längre i kommunen. 
Erfarenhet är väldigt viktigt i det svåra arbete som denna yrkeskategori utför och de erfarna 
medarbetarna är stöttepelare för nyare kollegor och vi anser därför att detta pockså är en 
arbetsmiljöfråga. Alliansen i Nacka har blundat för problemen med att många erfarna 
socialsekreterare slutat utan att ta tag i problemen. Istället har man förlitat sig på att hyra in 
konsulter, vi anser att vårt förslag skulle minska kostnaderna samtidigt som det skulle 
förbättra arbetsmiljön och i slutändan så skulle detta vara till barn och andra medborgares 
bästa. 
I Nacka kommuns månadsbokslut Mars 2020 skriver man följande  
’Nämndens åtgärdsplan följer tidsplan med undantag för rekrytering av socialsekreterare 
som går långsammare att rekrytera än planerat eftersom enheten inte anställer socionomer 
med kort erfarenhet. Det har inte varit möjligt att avsluta inhyrda socionomer i den takt 
som var planerad. Personalsituationen är enligt nämnden fortsatt skör.’  
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I Tjänsteskrivelsen till denna motion skrivs  
’Personalläget på omsorgsenheten bedöms som stabilt och medarbetarundersökningen 
visar på goda resultat varför fokus i denna utredning är personalläget inom barn- och 
familjeenheten.’ 
Nackalistan tycker det är väldigt konstigt att man i ena skrivelsen till KSAU anser att 
situationen är skör medan man i den andra skriver att det är stabilt. Nackalistan delar den 
bild som ges i månadsbokslutet om en skör situation. 
I tjänsteskrivelse (KFKS 2020/ SOCN 2019/337) som behandlades av KS i 200330 så 
skriver man att risken att barn inte får det stöd/skydd som de behöver i tillräckligt hög 
utsträckning, är en signifikant risk. 
Nackalistan anser att det inte skall vara så här i Nacka kommun, barnen som bor här skall 
få det skydd/stöd som de behöver.” 
 
- - - - - 
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§ 58 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att minst två personer ska finnas 
med vid ifyllande av enkäter och faktaöversyner i tävlingssammanhang. 
 
2. Kommunfullmäktige noterar, vad gäller övriga förslag i motionen, att kommunens 
styrmodell tillsammans med relevant lagstiftning inom området ger goda förutsättningar för 
en öppenhet i kommunens styrning samt sakliga och opartiska underlag. Det kan även 
noteras att alla förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om 
alla planer för att kunna fullgöra sina förtroendeuppdrag. I övrigt pågår ett kontinuerligt 
arbete med att utveckla den lokala demokratin genom bland annat genom val- och 
demokratinämnden. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. 
 
Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då kommunens 
förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla planer i 
enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl opposition 
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som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att beslutsunderlagen 
tillgängliggörs då de är färdigställda och upprättade utifrån bestämmelserna om allmänna 
handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. 
 
Det är av stor vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och 
demokrati eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. 
Goda förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant 
lagstiftning tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att 
utveckla den lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga  Motion – Öppenhet i styrning (NL) 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Emelie Friberg (S), bifall till förslagen i 
motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslagen från stadsledningskontoret, 
stadsledningskontorets stab och juridik- och kanslienheten.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – hans eget yrkande och 
Mikael Carlssons yrkande om bifall till motionens förslag. Ordföranden ställde sitt eget 
yrkande mot Mikael Carlssons yrkande och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med hans eget yrkande.  
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan, och ingav följande:  
 
”Tjänstehandlingen avslår förslaget om att minst två personer ska finnas med vid ifyllandet 
av enkäter. Det är inte förvånande när det ytterst svajiga resultatet av den mycket 
framhållna miljöenkäten som senare kritiserades från flera håll vilket borde ha stämt de 
ansvariga i kommunen till en passande ödmjukhet, men icke. Nackalistan gjorde här ett 
gediget grävande arbete som kom till allmänhetens kännedom. Vi ser nu istället att man 
fortsätter att göra PR och lyfta fram denna bedrövligt hanterade enkät som en sanning i t 
ex offentliga ekonomi- och verksamhetsrapporter. I det senaste enkätresultatet kom inte 
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Nacka med ens bland de 10 bästa kommunerna i landet vilket ytterligare visar på 
riktigheten och vikten av objektivt granskande ögon och objektiv kompetens.  
Öppenheterna i styrmodellen har fortsatt stora brister. Oppositionen får inte reda på 
mycket viktiga nya fakta förrän ofta långt senare i känsliga ärenden. Inte heller får vi en 
ekonomisk genomgång på liknande sätt som Alliansen får i samband med höstens 
budgetarbete. Alltför många medarbetare är kritiska till brist på öppenhet och vågar inte 
tycka fritt. Öppenheten gentemot Nackas uppdragsgivare, medborgarna, har stora brister. 
Offentlighetsprincipen fungerar inte i alltför många fall. Invånare får vänta på svar långt 
utöver lagstadgad tid. Resultaten i enkäter kring detta är ständigt lågt och ingen reell 
förbättring märks. Denna slutenhet visar sig i den rädsla som Alliansen hyser för att ha 
öppna nämndmöten, som många andra kommuner i landet har. Att vädra ut en unken luft 
där den förekommer vore modigt och banbrytande och är vad invånare borde kunna 
förvänta sig, liksom oppositionen. Sist men inte minst – alla invånare är förtjänta av att 
kommunen i alla ärenden och underlag ger enbart kontrollerade fakta och sanning med 
både positiva och negativa beskrivningar. Alla ska kunna veta hur läget är inom alla 
verksamheter, från det sociala läget till hur klimatarbetet ligger till. Ingen ska behöva 
förledas av fake News eller Nordkoreapropaganda som bara framhåller positiva inslag.” 
 
- - - - - 
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§ 59 KFKS 2020/136 

Politikerinitiativ – Använd statsbidragen till välfärden 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 från Khashayar Farmanbar och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen avslår förslagen i politikerinitiativet. 
 

Ärende 
Regeringen aviserade i januari att 5 miljarder kronor kommer att tillföras kommuner och 
regioner under 2020 i form av generella stadsbidrag. För Nacka kommun innebär detta 
cirka 36 miljoner kronor. I ett politikerinitiativ av Khashayar Farmanbar och Helena 
Westerling från Socialdemokraterna i Nacka ges förslag om att använda tillkommande 
generella statsbidrag till att avlasta verksamheterna från besparingar, bibehålla Naturskolan 
och dess verksamhet på dess plats och förstärka skolor och sociala verksamheter. 
Stadsledningskontoret hänvisar här till redan tidigare fattade beslut av kommunfullmäktige 
gällande mål och budget för 2020-2022 och den nya samhällsekonomiska situation som har 
uppstått i och med spridningen av covid-19 som leder till kraftigt sjunkande skatteintäkter. 
Utifrån detta bedöms att tillkommande generella medel ska användas för att kompensera 
för ett stort bortfall av skatteintäkter under 2020 och det är därför inte möjligt att göra 
förslagna satsningar i rådande läge. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
21 april 2020 
Bilaga Politikerinitiativ – Använd statsbidrag till välfärden (S) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i politikerinitiativet.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab och Khashayar Farmanbars yrkande 
om bifall till politikerinitiativets förslag. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och 
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fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet förslaget från stadsledningskontoret och 
dess stab.  
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Genom Centerpartiets och övriga partiets medverkan och påverkan har regeringen lagt 
fram förslag på kraftiga stödpaket till landets kommuner och regioner. Totalt innebär detta, 
tillsammans med redan fattade beslut i riksdagen att Nacka kommun får ett statligt stöd om 
ca 160 miljoner kronor under 2020. Det är mycket bra, men vi vet ännu inte alls om det är 
tillräckligt. Det plötsliga konjunkturfallet pga. Corona-pandemin, kommer att medföra 
rejält ökad arbetslöshet och därmed minskade skatteintäkter för kommunen. Att då, som 
Socialdemokraterna föreslår, spendera pengar redan nu för vissa utvalda objekt, känns både 
oseriöst och osäkert. Låt oss vänta och se hur skatteprognoserna ser ut senare under året 
innan något alls utlovas. ” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna:  
”Moderaterna har konsekvent drivit på för ökade resurser till kommunernas välfärd. Redan 
hösten 2019 såg vi att tillväxten i Sverige var lägst i EU och att arbetslösheten steg och 
föreslog därför ökade statsbidrag till kommunerna för att klara ökade behov inom skolan 
och omsorgen. Det avslog en riksdagsmajoritet i december och valde att i stället prioritera t 
ex införande av friår och familjevecka. I januari i år tog moderaterna initiativ till en extra 
ändringsbudget med räddningspaket för välfärd och trygghet (med 2,5 miljarder till 
kommunerna). Det fick inte stöd av socialdemokraterna vid voteringen i riksdagen i slutet 
av februari, men våra lokala socialdemokrater var ändå snabba med att vilja göra av med de 
pengar de egentligen inte vill ha.  
Nu i coronatider har alla partier slutit upp bakom behovet av mer statsbidrag till 
kommunerna och enats om ytterligare 20 miljarder i år. Det är bra, men det är inte 
sannolikt att det räcker för att täcka det kraftiga bortfall av skatteintäkter som följer av 
kraftigt ökad arbetslöshet och företagskonkurser i spåren av coronasmittan. Att i det läget 
snabbt göra av med pengar som man inte ens vet att man har är oförsiktigt och rent 
oansvarigt. Det bäddar bara för kommande skattechocker. Socialdemokraternas förslag nu 
förefaller mest syfta till att göra av med pengar så fort som möjligt. De har inte ens orkat 
specificera hur de ska användas, bara att de ska användas. För oss moderater är det viktigt 
att skattebetalarna får valuta för varenda skattekrona.” 
 
 
 



 
58 (65) 

 28 april 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Inom ramen för Januariavtalet har S, Mp, C och L sett till att Nacka kommun för 
innevarande år fått ytterligare 36 miljoner kronor. Dessa pengar har inte funnits i kalkylerna 
innan och innebär också en nivåhöjning av statsbidragen till kommunerna, dvs de kommer 
att återkomma även nästa år. Därför kan de användas till att dra tillbaka de nedskärningar 
som Allianspartierna har beslutat om. Allianspartierna väljer att kalla stopp av generella 
nedskärningar för att spendera pengar på enskilda projekt. Vi har svårt att ta seriöst på den 
argumentationen. 
Utöver ovanstående har riksdagens opposition beslutat om att lägga på ytterligare lite medel 
till kommunerna. En del av dessa pengar finansieras genom att återta pengar från olika 
satsningar inom kommunerna. Det beslutet gällde också bara i år. Varför just dessa kronor 
inte kan användas till att stoppa långsiktiga nedskärningar, men de kan fungera som ett litet 
tillägg för i år.  
Sedan detta initiativ skrevs har Corona-pandemin utbrutit. Regeringen har annonserat att 
staten tar över de extraordinära kostnader som kommunerna har med anledning av detta, 
exempelvis extra kostnader för skyddsutrustning eller sjukskrivningskostnader m.m. 
Därutöver får Nacka ytterligare 36 mnkr för att täcka ytterligare kostnader, exempelvis 
risken för minskade skatteintäkter.” 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2020/138 

Politikerinitiativ – Digital mognad i kommunens 
verksamheter 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 från Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla politikerinitiativet på så sätt att 
digitaliseringsdirektören ges i uppdrag att genomföra en mätning av digital mognad i 
kommunen samt att kommunen anmäler intresse att delta i Sveriges Kommuner och 
Regioners digitala kompetenslyft. 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar från Socialdemokraterna har lämnat ett politikerinitiativ med två 
förslag kring en inventering respektive utveckling av den digitala mognaden i 
organisationens ledning. Mätningsmetoden som föreslås i politikerinitiativet kallas DiMiOS 
(digital mognad i offentlig sektor). Det föreslås även att kommunstyrelsen beslutar att 
anmäla intresse till Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) om fördjupat kompetenslyft 
för digitalisering. 
 
Den samlade bedömningen är att förslagen i politikerinitiativet är realistiska, genomförbara 
och har potential att leverera nytta. Med tanke på det rådande läget med covid-19-pandemi 
är rekommendationen att kommunen inte genomför några större aktiviteter förrän tidigast 
hösten 2020. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
21 april 2020 
Bilaga Politikerinitiativ – Digital mognad i kommunens verksamheter (S) 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
stadsledningskontorets stab. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Khashayar Farmanbars 
yrkande om bifall till förslaget från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab 
– och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är en välunderbyggd tjänsteskrivelse som beskriver läget väl och torde ge goda 
förutsättningar för Nacka att kunna fördjupa sitt digitaliseringsarbete, samt ta del av 
medlen i detta projekt.” 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2020/134 

Politikerinitiativ – Tillförlitlig och användarvänlig 
digitalisering 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 från Khashayar Farmanbar och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom politikerinitiativet redan anses vara 
uppfyllda då det redan finns en tillförlitlig hantering och plan för e-legitimation i 
kommunen. Kommunstyrelsen noterar även att de risker med befintlig lösning som lyfts i 
initiativet redan är hanterade. 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar och Helena Westerling från Socialdemokraterna har lämnat ett 
politikerinitiativ till kommunstyrelsen. Där föreslås att kommunstyrelsen ger uppdrag till 
lämplig enhet att se över elektronisk identifiering i kommunens tjänster i syfte att införa 
enhetlig lösning samt minska sårbarheten genom att minimera antalet utfärdare av e-
legitimation som används i kommunen. 
 
Att begränsa och endast erbjuda en inloggningsmetod är i dagsläget inte görbart då olika 
tillämpningar har olika behov. För vissa applikationer, som inte hanterar skyddsvärd 
information, är det tillräckligt med exempelvis användarnamn och lösenord. Att kräva 
starkare inloggning för dessa applikationer innebär en fördyrning och dessutom innebära 
en onödig komplexitetshöjning. Att det möjliggörs för flera e-legitimationer i Nackas IT-
miljö bedöms i sig inte heller som någon säkerhetsrisk så länge det finns en central kontroll 
av de e-legitimationer som tillåts. Denna kontroll kan utövas för de system som är anslutna 
till den centrala identitetsplattformen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten, daterad den 28 mars 
2020 
Bilaga Politikerinitiativ – Tillförlitlig och användarvänlig digitalisering (S) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
digitaliseringsenheten. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Khashayar Farmanbars 
yrkande om bifall till förslaget från stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten – och 
fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Problemet och riskerna med en fragmenterad e-legitimationsmarknad är många. Den 
statliga utredningen om legitimation pekar på brister och stora risker för bedrägerier riktad 
mot äldre och andra målgruppen via elektronisk legitimation. En av de tydligaste 
slutsatserna i utredningen är att antalet utfärdare av legitimation därför måste kraftigt 
begränsas. Av den anledningen föreslår utredningen att fysisk legitimation enbart ska kunna 
utfärdas av polisen. I samma utredning konstateras dock att den absolut största mängden 
av identitetsrelaterad brottslighet sker på den elektroniska sidan. Därför hade det enda 
rimliga varit att staten också begränsar antalet utfärdare av e-legitimation till enbart staten. 
Detta var också det yttrande som Nacka kommun enhälligt inlämnade till staten. 
Vår önskan med detta initiativ var att leva som vi lär och därmed kunna erbjuda en robust 
och användarvänlig lösning. Tjänsteskrivelsen utreder frågan väl och visar att med den 
nuvarande utformningen av våra system skulle detta tyvärr inte vara möjligt. Vi vill tacka 
för det gedigna utredningsarbetet samt skicka med att de aspekter som vi har tagit upp här 
och i vårt politikerinitiativ gärna ska tas i beaktande vid inköp av framtida system. Vi 
noterar också att denna aspekt redan har tagits i beaktande vid införskaffandet av system 
för digitala sammanträden med anledning av den pågående Corona-epidemin.” 
 
- - - - - 
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§ 62 KFKS 2020/enl. tabell 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
20 april 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 20 
april 2020, enligt tabell nedan. 
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 20 april 2020 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 20 april 2020 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Grönytefaktor Nacka stad 
 Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och 
Ninni Lindberg (MP) 

KFKS 
2020/325 
 

MSN och 
KS  

KSSU  

Motion – Fond eller stiftelse för bevarande av 
kulturhistoriska värden 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och 
Ninni Lindberg (MP) 

KFKS 
2020/326 
 

KUN och 
KS  

KSAU  

Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin 
verksamhet i Velamsund 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och 
Ninni Lindberg (MP) 

KFKS 
2020/327 
 

KS  KSVU 

Motion – Byt ut vagnparken på Saltsjöbanan och 
förbättra driftsäkerheten  
Motion den 20 april 2020 från YuSie Rundkvist Chou och 
Mikael Calrsson. (NL) 

KFKS 
2020/328 
 

KS  KSAU 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum  
Motion den 20 april 2020 från Mikael Carlsson och YuSie 
Rundkvist Chou (NL)  

KFKS 
2020/329 
 

KUN och 
KS 

KSAU 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar  
Motion den 20 april 2020 från Mikael Carlsson och YuSie 
Rundkvist Chou (NL) 

KFKS 
2020/330 
 

MSN och 
KS  

KSSU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
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kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 20 april 2020 
väcktes sex stycken motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 
motioner. Ett beslut om remittering är i sin tur villkorat av kommunfullmäktiges beslut och 
att fullmäktiges protokoll justeras enligt tidsplan. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 april 2020 
Bilaga 1 Motion – Grönytefaktor Nacka stad (MP) 
Bilaga 2 Motion – Fond eller stiftelse för bevarande av kulturhistoriska värden (MP) 
Bilaga 3 Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet i Velamsund (MP) 
Bilaga 4 Motion – Byt ut vagnparken på Saltsjöbanan och förbättra driftsäkerheten 

(NL) 
Bilaga 5 Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 6 Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar (NL) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslagen från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 63 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
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